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PROTOKÓŁ  
z XLIV sesji rady Gminy Marciszów 
odbytej w dniu 30 stycznia  2014 roku 

w siedzibie Urzędu Gminy w Marciszowie   
 
Obecni zgodnie z listą obecności /zał-1/. 
Początek obrad godz. 11.00, zakończenie godz.11.53.  
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik,  
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
radna Powiatu Maria Bych,  
radny Powiatu Damian Wójcik, 
kierownicy poszczególnych referatów, sołtysi. 
Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.   
 
Ad. 1 i 2. 
Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonał otwarcia obrad sesji              
i przywitał uczestników.  
Przewodniczący zapoznał z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLIII sesji. 
5/ Informacja  Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 
a/ Zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2014 
b/ Zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2014 
c/ Ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 
w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
d/ Określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020.  
e/ Podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku  lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
f/ Sprzedaży nieruchomości.  
 
7/ Interpelacje i zapytania radnych. 
8/ Sprawy różne. 
9/ Zamknięcie obrad sesji.  
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Zabierając głos Wójt Gminy Marciszów poinformował radnych, że prosi o wprowadzenie do 
porządku obrad trzech nowych projektów uchwał, nie było to zamierzone i wynikło z jego 
nieobecności.  
Pierwszy jest to projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty                    
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  
Odnośnie tego projektu uchwały Wójt Gminy Marciszów wytłumaczył, że musimy to 
uzupełnić a nie mogliśmy wcześniej bo czekaliśmy na opublikowanie poprzedniej uchwały     
w Dzienniku Województwa Dolnośląskiego.  
Odnośnie zmiany uchwały dotyczącej wypłaty ekwiwalentów dla strażaków, wójt wyjaśnił, 
że przyjęliśmy uchwałę odnośnie ekwiwalentu dla strażaków, gra słów jak zwykle – 
„ratowniczy i gaśniczy”. Dla porządku i czystości proponuje zmianę zapisu z „gaśniczy” na 
„ratowniczy”. Dodatkowo dla  zainteresowanych powiedział, że za rok 2013 wszystkie akcje 
oprócz szkoleń i ćwiczeń były płacone z puli wyższej. Obecnie mamy takie stawki jak            
w Kamiennej Górze i Lubawce, odnosząc się tylko do powiatu kamiennogórskiego.  
Kolejny projekt dotyczy zmiany uchwały budżetowej. Wójt powiedział, że zakładał, że będą 
tańsze  przetargi od założonych kwot – dotyczy to Sędzisławia. Podobnie było z przetargiem 
na III etap rekultywacji i tu również mamy oszczędności,  w związku z tym robione są 
przesunięcia na zakup samochodu. Samochód Zafira wysłużył się już i planowany jest zakup 
podobnego. Oprócz urzędników to z samochodu korzystają zarówno GOPS, szkoła, emeryci, 
komisje Rady, dlatego planowany jest również zakup samochodu siedmioosobowego.  
 
Wójt Gminy Marciszów poprosił o wprowadzenie przedstawionych projektów uchwał           
do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur poddał wniosek Wójta Gminy pod głosowanie.  
Radni jednogłośnie zaakceptowali zmianę porządku obrad.   
Przewodniczący Rady Gminy przeczytał porządek obrad po zmianach i przedstawia się on 
następująco: 
  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLIII sesji. 
5/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 
a/ Zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2014. 
b/ Zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2014. 
c/ Ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 
w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
d/ Określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020.  
e/ Podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku  lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
f/ Sprzedaży nieruchomości.  
g/ Zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2014. 
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h/ w sprawie zmiany Uchwały nr XLIII/214/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 30 grudnia 
2013 r. w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla  strażaków ochotników biorących 
udział w akcjach ratowniczych. 
i/ Zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014.  
j/ Wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właściciela nieruchomości.   

 

7/ Interpelacje i zapytania radnych. 
8/ Sprawy różne. 
9/ Zamknięcie obrad sesji.  
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2  do protokołu.  
 
Ad.4.  
Przyjęcie protokołu. 
Protokół z XLIII sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.   
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha powiedział do zebranych, że minął miesiąc         
od ostatniej sesji i w tym czasie wykorzystał cześć urlopu.  Ponadto poinformował radnych 
że: 
- 20 lutego wreszcie po tylu latach naruszenia prawa odbędzie się rozprawa za bezumowne 
korzystanie z gruntów przez Związek Wodociągów i Kanalizacji.  
- Na marzec przewidywana jest rozprawa o wydanie majątku. Tu są dwie kwestie. Wydanie 
majątku, które mają niejako wspomóc gminę w ewentualnym przejęcie majątku, co nie 
wstrzymuje innej drogi przejęcia jeszcze przed rozprawą. O tym będę rozmawiał  po 12 lutym 
na spotkaniu w Warszawie jaką formę przyjmiemy, być może nie będzie się to opłacało. 
Decyzja zapadnie w okolicach połowy lutego.  
- brał udział w naradzie sztabu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, podkreślając,            
że Marciszów bije na głowę wszystkich po kolei w  przeliczeniu na jednego mieszkańca. 
- brał udział w spotkaniu z komendantem Państwowej Straży Pożarnej  we Wrocławiu            
w sprawie dofinansowania samochodu, wszystkie dokumenty i wnioski  zostały złożone        
w terminie. W dniu wczorajszym uzupełniliśmy zapisy skąd mamy środki. Uchwałą Rady 
Gminy mamy zabezpieczone 300 000,00 zł. na dofinansowanie do samochodu, czekamy na 
rozstrzygnięcia, jesteśmy na pierwszym miejscu listy dofinansowania. Oprócz naszych 
środków mamy środki PSP, Zarządu Wojewódzkiego OSP, Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska, być może będą jeszcze środki od ubezpieczyciela PZU.  
Pozostałe spotkania dotyczyły ustaleń kolejności przekazywania opinii, informacji.   
 
Ad.6. 
Podjecie uchwał w sprawach: 
a/ Zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2014 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu 13 głosami „za”, oraz 2 głosem „przeciw” /radna Jadwiga 
Adamczyk, radna Danuta Wojtas/  przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
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b/ Zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2014 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu 14 głosami „za”, oraz 1 głosem „przeciw” /radny Adam 
Ryżowski/  przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
c/ Ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 
gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
d/ Określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 6 
do protokołu.  
e/ Podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku  lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 
zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 7 
do protokołu.  
f/ Sprzedaży nieruchomości.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 8 
do protokołu.  
g/ Zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2014. 
h/ w sprawie zmiany Uchwały nr XLIII/214/13 Rady Gminy Marciszów z dnia 30 
grudnia 2013 r. w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla  strażaków ochotników 
biorących udział w akcjach ratowniczych. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 9 
do protokołu.  
i/ Zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2014.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur poprosił Skarbnik Gminy Krystynę Magda        
o wyjaśnienie  treści projektu uchwały.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła radnym, że w załączniku nr 1 w uzasadnieniu rozpisała dokładnie, 
z jakiego zadania jaka kwota została zdjęta. W  związku z tym, że mamy przesunięcie na 
zadaniach inwestycyjnych, dlatego jest załącznik nr 2. Ogółem kwota na zadaniach 
inwestycyjnych się nie zmienia. W związku z tym,  że jedno zadanie realizowane jest             
w ramach środków ochrony środowiska, dlatego mamy zmiany w załącznikach dotyczących 
ochrony środowiska.   
Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 10 
do protokołu.  
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j/ Wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 11 
do protokołu.  
 
Ad.7. 
Interpelacje i zapytania radnych.  
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.8. 
Sprawy różne.  
 
Władysław Wróblewski sołtys wsi Domanów 
Zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem, bo nie wie co powiedzieć mieszkańcom którzy 
posiadają większą ilość dzieci, a rachunek za śmieci który mają, jest duży.   
Pyta co ma odpowiedzieć tym ludziom, co mają w tej chwili robić, żeby zmniejszyć rachunki 
za śmieci. Czy gmina może coś takiego zrobić i prosi, aby mu to wytłumaczyć.  
Wójt Gminy  
Poinformował radnego, że dzisiaj na sesji była mowa o tej uchwale, te rodziny które mają 
większą ilość dzieci będą płaciły mniej. Dodatkowo Wójt poinformował radnego, że po 
drugie zawsze ci ludzie mogą zwrócić się do wójta, on rozpatrzy długi i zostaną  one 
umorzone.  
Po to była podjęta ta uchwała i jeżeli jest potrzeba to prosi te osoby o skierowanie ich do pani 
Marii Bych, która udzieli niezbędnych wyjaśnień. Nawet w przypadku jeżeli są rodziny 
czteroosobowe to na podstawie przedstawionych dokumentów jest możliwość umorzenia.  
Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów    
Chciałby złożyć podziękowanie w imieniu organizatorów Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy tym, którzy się przyczynili w tym roku do zorganizowania tej wielkiej imprezy. 
Sukces jak zawsze oprócz zeszłego roku, gdzie nie była organizowana taka impreza, Gmina 
Marciszów zebrała największą ilość pieniędzy w przeliczeniu na jednego mieszkańca.  
Szczególne podziękowania sołtys Chronowski kieruje w stronę Rady Sołeckiej                         
z Ciechanowic, Sołtysowi Wolakowi z Ciechanowic, sołtysowi z Wieściszowic panu 
Ryżowskiemu i wszystkim tym, którzy przyczynili się do organizacji orkiestry.  
Na zakończenie sołtys Chronowski podkreślił, że w tym roku było dużo takich osób, które 
nawet drobne fanty składały na rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.  
Adam Ryżowski sołtys wsi Wieściszowice   
powiedział,  że od pewnego czasu przygląda się i rozumie, że TAURON jako dystrybutor 
prądu musi zarabiać, ale niech oni się opamiętają bo jak wychodzi do sklepu za pięć ósma 
rano wszystkie lampy się palą. Gmina musi interweniować w tej sprawie, bo to są pieniądze 
gminne. Podsumowuje, że przy wyłączaniu lamp o godzinie siódmej daje godzinę 
oszczędności, a pięćdziesiąt lamp na Wieściszowicach daje pewną  kwotę. Radny boi się żeby 
latem lampy nie wyłączały się w południe, bo widno będzie już o czwartej.    
Wójt Gminy  
Zwrócił uwagę radnemu, że znowu  niepotrzebnie czeka do sesji. Ponadto wytłumaczył, że 
dwa lata temu zakupione zostały nowe zegary. Nie ma miesiąca żeby gmina nie 
interweniowała u energetyki i nie wiadomo na czym to polega. Wszystko było zrobione na 
zasadzie zmierzchu i rozwidniania się, nie wie co się dzieje i innych sygnałów w tej spawie 
nie było.  



 6 

Wójt jeszcze raz podkreślił, że z tego typu sprawami nie trzeba czekać do sesji, niewątpliwie 
pora wydłużania się dnia na wschodzie i zachodzie słońca ma znaczenie, ale nie ma znaczyć 
że jak jest widno to ma świecić, bo nie ma takiej potrzeby. Zgłoszenie w tej spawie będzie, 
jak nie w dniu dzisiejszym to jutro. Niezależnie od tego prowadzona jest procedura wymiany 
lamp na ledowe, przygotowana została inwentaryzacja całego oświetlenia gminnego, która 
została wysłana włącznie  z fakturami płatności, jakie ponosimy.  
W związku z tym Wójt ma prośbę, żeby nie mieć wrażenia, że tu siedzi kilku urzędników i się 
nic nie robi, bo to nie jest tak. Oświetlenie i doświetlenie, jak powiedział Wójt, to jest jego 
„konik” ale równocześnie oszczędności. To jest wydatek bieżący i trzeba pogodzić wiele 
rzeczy.  
Na zakończenie poprosił zebranych o poinformowanie, jeżeli wiedzą o takich sytuacjach. 
Adam Ryżowski sołtys wsi Wieściszowice  
Powiedział, że wykorzystał wszystkie możliwości, żeby powiadomić odpowiednie instytucje   
i dlatego mówi to na sesji. Jest jeszcze druga sprawa, w której też wykorzystał wszystkie 
możliwości i zostaje tylko urząd gminy. Mianowicie chodzi o to, że mieszkańcy tej gminy 
dostali faktury z wodociągów za wodę. Ci co zapłacili do 30 to wpłacili na stare konto, a ci co 
chcieli wpłacić  drugiego to banki odesłały wszystko. Radny rozmawiał  z kierownikiem         
i rozmawiał z pracownikiem (najprawdopodobniej było to 04.01.2014 roku) i zapewniony 
został, że odsetek nie będzie a do dzisiaj ludzie nie mają nowych faktur. 
Radny Ryżowski twierdzi, że są to kpiny i prosi o skierowanie pisma z gminy w imieniu 
mieszkańców gminy. Podkreśla, że  faktura za dwa miesiące kosztuje 30,00 zł ale już             
za kolejne dwa będzie kosztowała 60,00 zł.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
Może skwitować to w ten sposób, że wszystkie  instytucje państwowe  traktują z coraz 
większym lekceważeniem nie tylko sołtysów, a sołtys to nie jest osoba prywatna tylko osoba 
publiczna Często spotykamy się z takim traktowaniem naszych pism, na które się często nie 
odpowiada Przechodząc do wodociągów to ta instytucja nigdy nie szanowała członków 
związku, bo Wałbrzych robił co chciał.  
Wójt poprosił Rafała Zdunka – kierownika referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji       
o wysłanie faksem pisma, informującego o zaistniałej sytuacji i przekazanie go do 
wiadomości sołtysom, żeby wiedzieli, że oprócz tego, że sami interweniują, to i urząd 
również interweniuje w tej sprawie, natomiast pismo o zmianie konta powinno być wysłane 
do mieszkańców co najmniej miesiąc wcześniej.  
Damian Wójcik radny Powiatu.  
Zwrócił się z pytaniem do Wójta czy planuje jakieś spotkania informacyjne                           
dla społeczeństwa, że na terenie naszej gminy mają pojawić się elektrownie,  farmy wiatrowe.  
Wójt Gminy Marciszów 
W odpowiedzi na pytanie radnego wyjaśnił, że nie ma problemu i tematu, podobno dzisiaj 
mają się pojawić o godzinie 12.00 pewne osoby. W sumie wpłynęły podpisy 8 osób, przy 
czym powtarzające się. Wójt ubolewa nad tym, że 8 lat walczy z wodociągami o przejęcie 
majątku i nikt się nie uaktywnił tak jak o jeden wiatrak. Procedura trwa, mowa jest o jednym 
wiatraku. Trzy lata temu została wydana decyzja o warunkach zabudowy wiatraka próbnego, 
nikt nie reagował, wszystkie procedury urząd gminy wykonał zgodnie z prawem. W jednym 
piśmie było, że urząd nie dopełnił formalności, bo nie poinformował. Urząd informował 
wszystkie osoby, które były stronami. Tematu nie ma, Wójt powiedział, że bardzo chętnie ze 
wszystkimi porozmawia, ale na razie nie ma o czym. Na razie protestują jakieś tam osoby, nic 
nie dotarło oprócz dwóch pism, na jednym podpisane 4 osoby i na drugiej. Są dane, że 2% 
ptaków ginie na wiatrakach a 80% ginie na sieciach i są one wiarygodne. Na zakończenie 
Wójt powiedział, że ciągle mówi się o tych listach, jakoś powinny one być, a w dalszym ciągu 
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ich nie ma, żeby miał się nad czym zastanawiać, ale dowiedział się wczoraj, że chodzi lista za 
wiatrakami.  
Joanna Sokół sołtys wsi Świdnik  
Zwróciła uwagę Wójtowi, że ludzie są mało uświadomieni odnośnie wiatraków.  
Wójt Gminy  
Powiedział, że nikt nikomu nie broni protestować, tylko chce mieć zawsze argumenty „za         
i przeciw”, a nie demagogie. Do dzisiaj to co się przywołuje i mówi to czysta demagogia, nic 
ponadto, abstrahując od tego obszar energetyki, co dotyczy fotowoltaiki czy wiatraków, czy 
elektrowni wodnej w jednym się protestuje, a w innym się nie protestuje. W dalszym ciągu 
czeka na te listy.  
Damian Wójcik radny Powiatu  
Zapytał czy Wójt nie ma tych list. 
Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
Powiedział, że nie ma list, są tylko dwa pisma z nazwiskami powtarzającymi się wzajemnie. 
Wójt podkreślił, że nic nie zrobi niezgodnie z prawem, ale jak podkreśla, że radni sami 
mówili, że gmina z czegoś musi żyć. W październikowych sesjach radni chcieli, aby podatki 
uchwalić jak najniżej. Są pliki dokumentów dotyczących umorzeń po powodziach oraz pliki 
dokumentów dotyczących umorzeń z tytułu trudnej sytuacji pliki. Są to koszty. To jest to 
samo, co mówiliśmy w pełni świadomi o świetlicach, o placach zabaw.  Są to koszty 
wydatkowane inwestycyjnie, ale one przechodzą w koszty bieżące  i nie mówi, że sto tysięcy 
podatku od jednego wiatraka jest  to mało, to jest  kwestia znajomości wydatków. Mówimy     
o fotowoltaice gdzie moglibyśmy, gdyby do tego doszło, mieć około 900 000,00, gdyby udało 
się zrealizować około 70 hektarów baterii fotowoltaicznej. To są ogromne pieniądze. 
Mówienie i powoływanie się, że premier Tusk  mówi, że wiatraki to energia wroga to            
w przypadku energii atomowej, dopóki nie znajdzie się właściwego sposobu 
unieszkodliwiania odpadów radioaktywnych, to wszyscy mogą znaleźć się w sytuacji Japonii. 
Jeżeli tak bezpieczne są energie atomowe, to pytanie dlaczego się ich nie buduje w okolicach 
wielkich miast, tylko małych miasteczek i wsi. Wszyscy w większości odchodzą od 
atomówki, Japończycy odchodzą od atomówki, a nam nagle przeszkadzają wiatraki, a za 
chwile będzie przeszkadzała fotowoltaika. Już w tej sprawie był protest, został skierowany do 
SKO i SKO odrzuciło protest, i strona przygotowuje się do sądu, bo takie ma prawo.             
Za chwilę wejdzie zakaz opalania drewnem i zobaczymy co wtedy. Ponadto jest jeżeli chodzi 
o atomówkę, to im bardziej o atomówce tym więcej KGHM angażuje się w gminę 
Marciszów. W jednym  z planów wyznaczono 4 odwierty, uranowe ale napisano                     
w poszukiwaniu srebra: jeden w okolicy Prypkowa, jeden na Miedziance, jedno w okolicy 
Ciechanowice  nr 1 i jedna  w ogrodach pałacowych. Gdyby do tego doszło, bardzo aktywnie 
znów KGHM podchodzi do renowacji sztolni i Wójt jest za tym. Do 2020 roku mają być dwie 
elektrownie atomowe  i trzeba będzie wysiedlać, bo nie wyobraża sobie trzy, cztery kopalnie 
uranu, jaka jest z tego radioaktywność. Są to dywagacje. Ma pewne przemyślenia daleko 
idące, ale też nic nie może nic zrobić, żeby gminę narazić na jakieś straty.  
Radny Powiatu Damian Wójcik  
Zapytał czy jest możliwość spotkania i porozmawiania z tymi ludźmi.   
Wójt Gminy  
Poinformował, że powiedział w indywidualnych rozmowach, że jeżeli ktoś chce tracić  
pieniądze, wynajmować adwokatów a nie rozmawiać z wójtem, to niech traci te pieniądze. 
Wójt dla informacji podał, że Kamienna Góra wydała albo 8 albo 12 decyzji o warunkach 
zabudowy na 8 lub na 12 wiatraków, od około 5 lat to już jest i nic w tym temacie się nie 
dzieje. Proponuje zakończyć temat, bo na razie nie ma o czym rozmawiać.  
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Radny Andrzej Mitczak mieszkaniec Ciechanowic 
zwrócił Wójtowi uwagę, że nie może być tak, że za wszelką cenę podatki a racje 
mieszkańców się nie liczą. Jako radny rozumie, że trzeba dbać o finanse gminy, ale dobro 
tych mieszkańców, którzy będą tam mieszkali jest ważniejsze. Wcale się nie dziwi, że jest 
taka reakcja mieszkańców i powinniśmy dać im możliwość wypowiedzenia się.   
Radna Jadwiga Adamczyk mieszkanka Wieściszowic  
Chciała poprosić radnych Powiatu, żeby uczulili Powiat w sprawie odśnieżania, ponieważ  
w Wieściszowicach śniegu nie było a na drodze zrobiło się lodowisko, radna prosi                   
o posypanie piaskiem.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha      
Zwrócił się do radnego Andrzeja Mitczaka z prośbą, aby nie zmieniał sensu wypowiedzi 
Wójta. Jest w trudnej sytuacji, ale doskonale da sobie radę. Nie bez przyczyny powiedział      
o kontrliście i boli go to, że nikt nie walczył o majątek z wodociągami, nikt o tym nie 
pomyślał. Podkreśla, że to właśnie on jako Wójt szuka pieniędzy i jeszcze raz prosi, żeby nie 
używać słowa „wiatraki”, bo jak podkreśla kolejny raz jeden wiatrak a nie dwadzieścia pięć. 
Etap zaawansowanie nie wymaga konsultacji społecznych. Nad tym stoi prawo i przepisy.  
 
Pod koniec wypowiedzi Wójta na salę narad weszła grupa ludzi zainteresowanych tematem 
wiatraków. 
 
Ad.9. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 
11.53 dokonał jej zamknięcia. 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Henryk Mazur 
 
 


